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MÄRJAMAA VALLAVOLIKOGU 

 

Kultuurikomisjoni koosoleku  

protokoll  
 
Märjamaa                                                                                                           07. juuni 2013. a nr 30 

 

Algus kell  14.00 lõpp kell 15.20 

 

Koosolekut juhatas: komisjoni esimees Teet Tomson 

Protokollis: volikogu sekretär Janika Liländer 

 

Koosolekust võtsid osa komisjoni liikmed: Kaare Tammaru, Kalle Teekivi, Teet Tomson, Venno Kornak. 

Puudusid: Ave Kusmin, Darja Lehtsalu, Tõnu Mesila 

 

Kinnitati alljärgnev PÄEVAKORD: 

1. Mittetulundusliku tegevuse toetamise kord 

2. Muud küsimused 

 

 

Päevakorrapunkt 1  

Mittetulundusliku tegevuse toetamise kord 

 

Eelnõu kohta laekus tähtaegselt ettepanekuid kahelt volikogu liikmelt – A. Jõessarelt ja A. Raadikult. 

Vallavalitsus on oma arvamuse ettepanekute kohta andnud (T. Mesila vahendas vallavalitsuse arvamused 

kirjalikult). 

 

Ettepanek nr 1 – A.- Jõessare ettepanek diferentseerida noorte treeningrühmade toetusi vastavalt sellele, 

kas kasutatakse valla spordirajatisi või mitte. 

Vallavalitsus seda ettepanekut ei toetanud. Vallavalitsuse seisukoht on, et valla rajatiste kasutamine 

lepitakse kokku sügisel,  hooaja algul ning tasuta ei peaks keegi neid kasutama. 

Toimus arutelu. 

K. Tammaru pidas oluliseks,  et valla spordirajatisi saaks valla lapsed  kasutada võrdsetel tingimustel. 

T. Tomson: Kui jalgratturid teeksid endale saalitrenni, siis need lapsed saaksid võimlasse täpselt samadel 

tingimustel kui teiste treeningrühmade lapsed.  

 

Otsustati: Haridus- ja kultuurinõunikul T. Mesilal selgitada volikogu juunikuu istungil, millest ta 

järeldab, et tema „arvates lonkab hetkel spordiklubis liikmemaksu ja võimla kasutamise eest tasumine“ 

ning mida tuleks ette võtta, et tasu maksmine korrastada. 

 

T. Tomson arvas, et võiks jääda selle juurde, et vald toetab oma aktiivseid ja sportivaid lapsi pearahaga 

ning seda spordialade lõikes ei diferentseerita. 

 

Otsustati: A. Jõessare ettepanekut mitte toetada. 

 

 

Ettepanek nr 2 – A. Raadiku ettepanek  toetada ka külade kokkutulekute ja talgute toitlustamist 

(muudatusettepanek § 6 lõike 2 punkti 4). 

Vallavalitsus ettepanekut ei toetanud.  

Toimus arutelu. 

K. Tammaru avaldas arvamust, et küla kokkutuleku puhul ei ole supi kulu üldsegi mitte suur, kui 

arvestada ürituse kogukulu. Pealegi on korraldajale osalejatelt n ö supiraha kogumine vaevarikas ja 
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aeganõudev tegevus ning tema toetab A. Raadiku ettepanekut, et selline kulu võiks olla mittetulundusliku 

tegevuse toetamise korra alusel abikõlbulik. 

J. Liländer märkis, et loota võiks ka taotluste hindajate tervele mõistusele – kui ikka projekti kuludest 

suurema osa moodustab toitlustamine, siis see ei ole normaalne ja sellist projekti lihtsalt ei toetata. Kulud 

peavad olema proportsioonis ettevõtmise eesmärkidega.  

 

Arutelu käigus kerkis küsimus, et kuidas toimus sel aastal toitlustamine ülevallaliste ürituste real oleval 

külaliikumise tänupäeval. 

T. Tomson küsis rahandusosakonnast infot – ürituse korraldamine telliti MTÜ-lt Haimre Kultuuriselts, 

kes esitas vallale arve (500 eurot) tänupäeva korraldamise eest. Kui keegi tunneb sügavamat huvi, milleks 

raha kasutati, siis see kajastub MTÜ raamatupidamises. Vald ostis teenusena ürituse korraldamise.  

 

Hääletati A. Raadiku ettepaneku üle. Ettepanekut toetasid: K. Teekivi, K. Tammaru, V. Kornak.  

T. Tomson ettepanekut ei toetanud.  

K. Tammaru lisas, et hindamisel ja toetuse jagamisel tuleks lähtuda projekti kogumahust, s.t millises 

ulatuses toitlustuskulud projektis on. Tema on suurte küla- ja talguürituste toitlustamise toetamise poolt.  

 

Otsustati: Ettepanekut toetada.  

 

 

Ettepanek nr 3 – A. Raadiku ettepanek § 10 lõike 2 täiendamiseks sõnadega „või telefoni“, st taotlejat 

teavitatakse taotluses esinevatest puudustest kas e-posti või telefoni teel.  

 

Otsustati: Ettepanekut toetada. 

 

 

Ettepanek nr 4 – A. Raadiku ettepanek § 10 lõike 4 kohta – külaliikumise valdkonna toetuste taotlused 

suunataks läbivaatamiseks Märjamaa Valla Külavanemate Ühendusele. 

Vallavalitsuse seisukoht - külaliikumise taotluste puhul võiks ühendus enda seas asja läbi arutada ja anda 

mandaadi oma esindajale kultuurikomisjonis. 

 

Toimus arutelu. 

Arutleti, kas algses variandis pakutu, et külaliikumise taotlused vaatab läbi kultuurikomisjon koos MTÜ 

Märjamaa Valla  Külavanemate Ühendus esindajaga, tähendab seda, et esindaja on hääleõigusega 

koosolekul osaleja või vaid külavanemate ühenduse seisukohtade vahendaja.  

Kuna T. Mesila koosolekul ei osalenud, jäi küsimus vastuseta.  

K. Teekivi arvas, et võiks olla üks komisjon, kes taotlusi läbi vaatab ning see ei pea ilmtingimata olema 

kultuurikomisjon, vaid eraldi just selleks moodustatud komisjon.  

T. Tomson märkis, et nüüd, uue eelarve menetlemise käigus, jagatakse toetussummad valdkonniti eraldi 

ridadele (igal läbivaatajal on selge, palju just temal on raha jagada).   

 

T. Tomson arvas, et mida vähem jagajaid, seda ühtlasem on jagamise „käekiri“. Selge on aga see, et 

ükskõik, kes on jagaja, peab ta lähtuma antud korrast.  

 

Otsustati: Ettepanekut mitte toetada.  

 

Otsustati: Sõnastada § 10 lg 4 järgmiselt: 

„(4) Nõuetekohased taotlused edastab kultuuriametnik hiljemalt 15 tööpäeva jooksul taotluste esitamise 

tähtpäevast arvates taotluste läbivaatajatele: 

1) sotsiaalvaldkonna toetuste taotlused volikogu sotsiaalkomisjonile; 

2) investeeringute toetuste taotlused volikogu majandus- ja eelarvekomisjonile; 

3) ülejäänud toetuste taotlused volikogu kultuurikomisjonile.“ 

 

Otsustati: Esitada muudatustega eelnõu volikogu istungile 2. lugemiseks ning vastuvõtmiseks.  

Kui istungil soovitakse eelnõusse muudatusi teha, siis eelnõu tagasi võtta ja mitte hakata kohapealsete 

muudatustega eelnõud vastu võtma.  

 

 

 

 



 3 

 

Päevakorrapunkt 2 

Muud küsimused 

 

K. Teekivi tundis huvi, kas revisjonikomisjon on juba jõudnud tegeleda kultuurikomisjoni maikuu 

koosolekul tehtud ettepanekuga kontrollida volikogu määruse „Märjamaa valla töötajate töötasustamise 

alused“  täitmist. 

Koosolekuruumis viibinud revisjonikomisjoni esimees V. Karu vastas, et revisjonikomisjon hakkab 

teemat arutama 11. juuni koosolekul.  

 

 

 

 

 

Teet Tomson                                                                              Janika Liländer 

Koosoleku juhataja                                                                    Protokollija 


